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P R O T O K Ó Ł Nr XXVII/14 

z obrad XXVII Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się w dnia 13 lutego 2014 r. 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2014– 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2014 rok. 
9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara 
Biała. 

10. Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska z dnia 30.08.2013 r. Lokalnych 
Grup Działania z województwa mazowieckiego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w  m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 20/23). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 58/26). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno 
(dz. nr 58/24, Nr 58/7 i Nr 58/4). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych z 
nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Trzepowo (dz. nr 
26/6). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 69/21). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powszechnego udostępniania skateparku i ścieżki 
botanicznej. 

18. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad.                
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XXVII Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.05 i zakończyła o godz. 13.35. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Jan Wrześniewski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
sołtysów i zaproszonych gości. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad, tj. po punkcie 14 wprowadzenie punktu 15, 
16 i 17: 
„15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Trzepowo (dz. nr 26/6). 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno (dz. nr 69/21). 
17. Podjęcie uchwały w sprawie powszechnego udostępniania skateparku i ścieżki botanicznej.” 
 
i odpowiednią zmianę numeracji kolejnych punktów. 
 
Przewodniczący Rady, wobec braku innych wniosków, poddał pod głosowanie wniosek Wójta. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Rada Gminy jednogłośnie (15 głosów „za”) przyjęła wniosek 
Wójta w sprawie rozszerzenia porządku posiedzenia. Wobec czego porządek posiedzenia 
uwzględniający wniosek Wójta przedstawia się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2014– 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2014 rok. 
9. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara 
Biała. 

10. Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 
dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie poparcia stanowiska z dnia 30.08.2013 r. Lokalnych Grup 
Działania z województwa mazowieckiego. 



3/14 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w  m. Nowe 
Proboszczewice (dz. nr 20/23). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 58/26). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. 
nr 58/24, Nr 58/7 i Nr 58/4). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Trzepowo (dz. nr 
26/6). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 69/21). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powszechnego udostępniania skateparku i ścieżki 
botanicznej 

18. Informacja o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Stara Biała. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad. 

 
Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XXVI sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia Sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XXVI Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(15 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
  Został opracowany wniosek w ramach tzw. Regionalnego Instrumentu Terytorialnego, 

nowego mechanizmu Województwa Mazowieckiego, skierowanego do miast regionalnych, 
w tym Płocka. Celem RIT-u jest realizacja inwestycji przez Płock wspólnie z gminami 
ościennymi, którymi są: Stara Biała, Słupno, Radzanowo, Wyszogród, Gąbin, Łąck 
i Duninów. Inwestycje te winny stanowić spójną całość. W Gminie Stara Biała wnioskiem, 
który został złożony do Urzędu Marszałkowskiego,  zostały objęte inwestycje w rejonach 
miejscowości: Maszewo, Maszewo Duże i Nowa Biała jako położone najbliżej Płocka. 
Drugim zamierzeniem dotyczącym RPO na lata 2014 – 2020 jest budowa tzw. obszaru 
funkcjonalnego miasta Płocka (obecnie na etapie konsultacji). Obszar ten obejmuje miasto 
Płock i wszystkie gminy regionu płockiego, zgodnie  z wymogami nowego RPO.  Aktualnie 
na ten cel Ministerstwo Rozwoju Regionalnego przyznało wstępnie Związkowi Gmin dotację 
w wysokości 3 mln zł na opracowanie strategii zintegrowanej i tzw. strategii sektorowych. 
Jeśli pieniędzy wystarczy będzie można z nich wykonać również projekty techniczne. 
Konieczny jest tu jednak 15% wkład własny i ścisła realizacja zawartej umowy. 
Wójt poinformował, że Regionalny Program Operacyjny na lata 2014 – 2020 został przyjęty 
przez Zarząd Województwa Mazowieckiego i jest dostępny na stronie internetowej Urzędu 
Marszałkowskiego. 
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Na Sesję Rady Gminy przybył radny powiatu płockiego Lech Dąbrowski. 
 

 Wójt poinformował, że zgodnie z umową zawartą z KM Płock Sp. z o.o. dopłata do 1 km 
przebiegu linii autobusowych przez tereny gminy w 2014 r. wynosi 3,80 zł brutto, co rocznie 
wyniesie ok. 1.820.000 zł. Przekazał też informację, że ze względu na znikome 
zainteresowanie pasażerów autobusy komunikacji miejskiej nie będą kursowały 
w następujące dni: 1 i 6 stycznia, 20, 21 kwietnia, 8 czerwca, 25 i 26 grudnia br. Uprzedził 
również, że od 15 lutego br. na liniach podmiejskich wszystkie przystanki stają się 
przystankami „na żądanie”. Następnie Wójt przedstawił propozycję KM Płock Sp. z o.o. 
zmiany trasy przejazdu autobusu linii nr 1 na kursach poza kursami w godzinach szczytu, 
która ma usprawnić dojazd studentów PWSZ do uczelni. Ta propozycja została poddana 
konsultacji społecznej, która wykazała, że mieszkańcy są przeciwni proponowanej zmianie. 
Wynik konsultacji został przekazany KM Płock Sp. z o.o. 

 Nadal są prowadzone roboty, uzależnione jednak od warunków atmosferycznych: 

 na budowie przedszkola w Starych Proboszczewicach, 

 przy rozbudowie szkoły w Maszewie Dużym. 
 Trwają przygotowania dokumentacji do ogłoszenia przetargu na: 

 remont mostu w Wyszynie, 

 budowę ulic: Miłej, Wesołej i Pięknej w Maszewie Dużym. 
 Wójt omówił akcję odśnieżania dróg gminnych w bieżącym sezonie zimowym. Zauważył, że 

największym problemem związanym z opadami i zawiejami były kłopoty związane 
z funkcjonowaniem komunikacji miejskiej, która we wszystkich przypadkach na terenie 
gminy odbywa się po drogach wojewódzkich lub powiatowych. Niestety na wielu odcinkach 
dróg powiatowych był problem z przejezdnością, co spowodowało zawieszenie kursowania 
linii autobusowych nr 6, 11 i 16. Zwrócił uwagę, że gmina nie odśnieżała tych dróg, 
ponieważ nie należy to do jej zadań i mogłoby skutkować odpowiedzialnością za naruszenie 
dyscypliny finansów publicznych. Jedynie w sytuacjach zagrażających bezpieczeństwu 
mieszkańców przepisy pozwalają na takie  działanie. Stwierdził, że drogi wojewódzkie były 
w zasadzie przejezdne. Jeśli chodzi o drogi gminne to generalnie były one również 
przejezdne. W pewnym momencie był problem z drogami gruntowymi, na które – w 
przypadku konieczności odbioru mleka, dowozu paszy, czy odbiór kurcząt - kierowano 
sprzęt do odśnieżania. Do niektórych posesji trzeba było umożliwić dojazd przez pola. Mimo 
że opady śniegu były niewielkie, to silny wiatr powodował bardzo szybko ponowne 
zawiewanie dróg. 
Podziękował sołtysom i radnym za pomoc. 

 Zaprosił na występ aktorów z kabaretu RAK, który odbędzie się 19 lutego br. o godz. 19.00 
w sali sportowej szkoły w Maszewie Dużym. 

 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 
Radny Piotr Rutkowski: 
 Poinformował, że mieszkańcy są przeciwni planowanej przez KM Sp. z o.o. zmianie trasy 

autobusu linii nr 1 i zapytał, czy autobusy będą podjeżdżały na przystanek na pętli przy 
palarni kawy. 

 Przyznał, że akcja odśnieżania była prowadzona w trudnych warunkach, a niektórzy 
mieszkańcy powiedzieli o parę słów za dużo prosząc o interwencję, ale po dwóch – trzech 
dniach mieli prawo oczekiwać na odśnieżenie.  

 Poprosił, aby w przyszłości drogi były odśnieżane szerzej. 
 Zapytał, czy można zaplanować w przyszłym roku zatrudnienie cięższego sprzętu do 

odśnieżania, ponieważ lżejszy nie wszędzie sobie radził. 
 W imieniu mieszkańców zapytał, czy nie należałoby ustawić siatki zabezpieczającej przed 

zasypaniem śniegiem przy newralgicznych miejscach na drogach. 
 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Wyraził opinię, że w przeszłości podczas cięższych zim miejscowości Nowe i Stare 

Proboszczewice były lepiej odśnieżane. Stwierdził, że odśnieżając nie należy dzielić dróg na 
gminne, powiatowe i wojewódzkie. 
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 Wypowiedział się za ustawieniem siatek przy drogach zabezpieczających je przed 
zawiewaniem śniegiem. 

 Wyraził opinię, że skoro Urząd Miasta Płocka narzuca warunki korzystania z linii 
autobusowych, należałoby ogłosić przetarg i poszukać innego przewoźnika, szczególnie że 
przez 7  dni świątecznych w br. nie będzie w ogóle komunikacji autobusowej. 

 
Radny Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał, kiedy będzie przeprowadzony przetarg na budowę tzw. ceówki w Brwilnie. 
 Odnośnie zimowego utrzymania dróg zauważył, że mieszkańcy muszą zrozumieć 

obiektywne uwarunkowania okresu zimowego. 
 
Odpowiedź Wójta: 
Odnośnie  problemów odśnieżania poruszonych przez radnych: Piotra Rutkowskiego,  
Władysława Mikołajczyka i Mariusza Downarowicza: 
 Praca sprzętu do odśnieżania to koszt od 100 do 250 zł netto za godzinę w przypadku 

ciężkiego sprzętu. Używanie ciężkiego sprzętu przy małych opadach śniegu 10 cm jest 
nieracjonalne. Zauważył, że w ciągu tygodnia odśnieżania trzeba było zmierzyć się 
z sytuacją ekstremalną.  Odnośnie montażu siatek stwierdził, że jest to pomysł do 
rozważenia. 

Na sprawy poruszone przez radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Odnośnie ogłoszenia przetargu w celu wybrania innego przewoźnika niż KM Płock Sp. 

z o.o.: jeśli radni zobligują wójta do rozwiązania umowy z KM Płock Sp. z o.o. i ogłoszenia 
przetargu, to wójt wykona uchwałę Rady Gminy. Sam jednak nie wystąpi z taką inicjatywą, 
ponieważ nie ma gwarancji, że inny przewoźnik będzie tańszy, a gwarancja, że będzie 
lepszy jest znikoma. Prywatny przewoźnik będzie zainteresowany wyłącznie liniami, którymi 
kursuje dużo pasażerów.   

 Odnośnie montażu siatek przy drogach jest to problem zgody właścicieli gruntów przy 
drogach, zakupu siatki, jej montażu i demontażu. Poza tym siatki w 100% nie zlikwidują 
problemu zawiewania dróg. 

 
Przewodniczący Rady zauważył, że nie było tak naprawdę problemu z zawiewaniem dróg 
gminnych, natomiast na Wójta i Urząd Gminy spadają zarzuty na nieprzejezdność dróg 
powiatowych i wojewódzkich, których gmina nie może i nie będzie odśnieżać. Zgodził się, że 
niektórzy mieszkańcy osiedli przejawiają wygórowane postawy roszczeniowe. Stwierdził, że nie 
jest celowe stawianie siatek przy drogach. Poinformował, że osobiście sprawdził stan 
zaśnieżenia dróg na terenie gminy, więc sprawa ta nie jest mu obca. Odnośnie komunikacji 
miejskiej stwierdził, że nie można z niej rezygnować, ponieważ korzystają z niej przede 
wszystkim dzieci dojeżdżające do szkół. Zaapelował, aby radni i sołtysi tłumaczyli 
mieszkańcom, na czym polega akcja odśnieżania i czego mogą oczekiwać od Urzędu Gminy 
i Wójta w tym zakresie. 
 
Odpowiedź Wójta na pytanie radnego Mariusza Downarowicza: 
 Odnośnie budowy tzw. ceówki w Brwilnie Urząd Gminy jest na etapie uzyskiwania 

pozwolenia na budowę. Rozpoczęcie robót powinno nastąpić w kwietniu br. 
Uzupełniając swoją wypowiedź odnośnie odśnieżania Wójt stwierdził, że wszystkim służbom 
drogowym zabrakło sprzętu do odśnieżania, w tym ciężkiego, który był potrzebny  na wszystkich 
drogach w tym samym czasie. 
 
Na pytanie radnego Piotra Rutkowskiego, czy autobus linii nr 1 będzie zajeżdżał na pętlę 
w Bronowie-Zalesiu Wójt potwierdził, że tak. 
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Kajkowski: 
 Stwierdził, że temat odśnieżania został bardzo wyczerpująco omówiony i nic z zaszłości nie 

można zmienić ani poprawić na dzień dzisiejszy. Przyznał, że ilość sprzętu do odśnieżania 
nie była wystarczająca. 
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 Zapytał, jak to jest, że można złożyć poprawnie przygotowany wniosek, wykonać inwestycję 
i nie dostać dotacji z funduszu europejskiego. Stwierdził, że w takim przypadku powinna być 
wskazana osoba za to odpowiedzialna. 

Odpowiedź Wójta: 
 Jeżeli po złożeniu wniosku i jego sprawdzeniu zostanie podpisana umowa, to jest 100% 

gwarancji uzyskania dotacji na daną inwestycję. Problem może wystąpić, jeżeli inwestycja 
będzie realizowana niezgodnie z umową, z wynikającymi z niej zasadami i wymogami 
postępowania. W przeciwnym przypadku nie ma ryzyka nie uzyskania dotacji. 

 
Radny powiatu płockiego Marek Moderacki odniósł się do zagadnienia odśnieżania dróg 
powiatowych w br. i omówił pokrótce problemy, które wówczas wystąpiły. Poprosił 
o wyrozumiałość, jeśli nie wszystkie drogi były odśnieżane tak, jak oczekiwali tego mieszkańcy. 
Powodem tego było zbyt mało sprzętu na ok. 800 km dróg w powiecie płockim wymagających 
odśnieżenia. Dodał, że powiat planuje zakup pługa ślimakowego do odśnieżania 
newralgicznych miejsc na drogach. Natomiast nie ma sensu kupowania obecnie dużej ilości 
sprzętu, ponieważ nie wiadomo, jakie będą przyszłe zimy. Zauważył też, że sił natury nie da się 
ujarzmić w 100%. 
 
Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Salę obrad opuścił radny powiatu płockiego Marek Moderacki. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący poszczególnych komisji złożyli sprawozdania z posiedzeń odbytych w okresie 
między sesjami. 
Komisja Rewizyjna spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski omówił 
tematykę posiedzeń: 

1. Analiza taryfy na zaopatrzenie ludności w wodę i na odprowadzanie ścieków. 
2. Funkcjonowanie GOKiS-u pod kątem klubów sportowych i dotacji. 

Komisja Budżetowa spotkała się dwa razy. Przewodniczący Komisji Mariusz Downarowicz 
omówił tematykę posiedzeń: 

1. Analiza taryfy na zaopatrzenie ludności w wodę i na odprowadzanie ścieków. 
2. Funkcjonowanie GOKiS-u pod kątem klubów sportowych i dotacji. 

W sprawach różnych Komisja omówiła stan zimowego utrzymania dróg w bieżącym okresie. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja nie zakończyła jeszcze omawiania 
problematyki oświetlenia ulicznego, wobec czego protokół z posiedzenia Komisji z lutego br. 
zostanie przedstawiony na najbliższej sesji Rady Gminy. Podkreślił, że Komisja rozpatruje 
wyłącznie wnioski w sprawie oświetlenia ulicznego, a nie posesji prywatnych. Wnioski te 
zostaną sprawdzone pod kątem zameldowania w Gminie Stara Biała osób, które je złożyły. 
Dodał, że Komisja, podczas wyjazdowej części posiedzenia w godzinach wieczornych 
stwierdziła, iż oświetlenie miejsc publicznych w gminie jest bardzo dobre. 
Komisja Polityki Społecznej spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Andrzej 
Wojciechowski omówił tematykę posiedzenia, którą była analiza taryfy na zaopatrzenie 
ludności w wodę i na odprowadzanie ścieków. 
W sprawach różnych Komisja: 

 zapoznała się ze zmianami przepisów w zakresie dożywiania dzieci w szkołach oraz 
z założeniami uchwały w tej sprawie, 

 wydała negatywną opinię odnośnie zawarcia porozumienia z Gminą – Miastem Płock 
w sprawie usuwania następstw nadużywania alkoholu poprzez przyjmowanie osób w stanie 
nietrzeźwości do Izby Wytrzeźwień w Płocku. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonych sprawozdań. 
 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań Przewodniczący Rady  
o godz.  10.40 zarządził 30 minutową przerwę w obradach. 
O godz. 11.10 wznowiono obrady. 
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Podczas przerwy salę obrad opuścił kierownik Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisław 
Dybiec. 
 
Ad. 6.  
Głos zabrali: 
Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska: 
 Zapytała, kiedy będzie ogłoszony przetarg na budowę drogi na wygon i budowę 

skrzyżowania drogi gminnej z drogą wojewódzką w Maszewie. 
Radny Stanisław Wiśniewski: 
 Zapytał, na jakim etapie znajduje się projektowanie kanalizacji w Wyszynie i Ludwikowie. 
Radny Marek Krajewski: 
 Zapytał, na jakim etapie jest sprawa  budowy sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu ulic 

Lipnowskiej i Szkolnej w Maszewie Dużym. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na pytanie radnej Grażyny Figiel-Bętlejewskiej: 
 Odnośnie budowy drogi na wygon sprawa jest na etapie wygaszania pozwolenia wodno- 

prawnego, po czym zostanie ogłoszony przetarg na budowę. 
 Odnośnie budowy skrzyżowania drogi gminnej z drogą wojewódzką w Maszewie powinien 

zostać wkrótce ogłoszony przetarg. 
Na pytanie radnego Stanisława Wiśniewskiego: 
 Sprawa budowy kanalizacji jest na etapie opracowywania  map do celów projektowych. 

Zostały już wykonane roboty polowe. Spółka wkrótce zleci wykonanie dokumentacji.  
Na pytanie radnego Marka Krajewskiego: 
 Sprawa, w związku z przerwą zimową i odśnieżaniem, została zawieszona. Powinna zostać 

podjęta, ale nie można określić, jak zostanie rozwiązana. 
 
Radny Władysław Mikołajczyk 
 Zaproponował, aby na przyszłą zimę zakupić quad przystosowany do odśnieżania 

chodników, których jest coraz więcej. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zapytał, czy jest informacja na temat światła pulsującego, które miałoby być zamontowane 

na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej nr 559 z drogą powiatową w kierunku Mańkowa. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na propozycję radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Odnośnie sprzętu do odśnieżania na przyszłą zimę należy się zastanowić nad najlepszym 

rozwiązaniem Wyraził opinię, że  quad może być za mało wydajny. 
Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
  Prace projektowe są na etapie końcowym, obecnie dokumentacja jest uzgadniana 

z Energą. Jeśli będzie taka potrzeba Gmina Stara Biała podzieli się kosztami 
z MZDW za zamontowanie wysięgnika, na którym będzie zamontowane światło, ale zakup 
energii elektrycznej powinien już wziąć na siebie MZDW. 

 Na pytanie radnego Piotra Rutkowskiego czy zostało złożone pismo w sprawie podcięcia 
konarów drzew w  Bronowie-Zalesiu w ciągu linii energetycznej Wójt odpowiedział, że pismo 
zostało złożone jesienią 2013 r., a poza tym sprawa była kilkakrotnie zgłaszana 
w rozmowach bezpośrednich. 

 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał, czy prawdą jest, że nitka gazociągu będzie prowadzona zmienioną trasą i czy 

mieszkańcy Starych i Nowych Proboszczewic w 2016 roku będą już mogli korzystać z gazu. 
Odpowiedź Wójta: 
 Tę sprawę już wyjaśniałem na ostatniej Sesji Rady Gminy. Potwierdzam więc, że Zakład 

Gazowniczy Ciechanów zmienił koncepcję budowy gazociągu i teraz stacja redukcyjno-
pomiarowa ma zostać zbudowana w okolicach Ogorzelic. Gazociąg jest wpisany do planu 
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inwestycji do realizacji na lata 2015 - 2016. Przypomniał, że obecnie przepisy nie pozwalają, 
aby gmina dotowała taką inwestycję. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Włodzimierz Kajkowski: 
 Zapytał, czy w związku ze zmianą trasy prowadzenia gazociągu będzie on doprowadzony 

do Dziarnowa. Podziękował Wójtowi za wspieranie komitetu mieszkańców w tej sprawie. 
Odpowiedź Wójta: 
 Mieszkańcy, którzy chcieliby korzystać z gazu powinni złożyć wniosek do Gazowni, która 

jest jednak zainteresowana doprowadzeniem gazociągu do grupy sąsiadujących posesji, 
a nie do pojedynczych budynków, ponieważ ta inwestycja musi być ekonomiczna z jej 
punktu widzenia. 

 
Wobec wyczerpania interpelacji i zapytań radnych Przewodniczący Rady przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Sesję opuścił radny powiatu płockiego Lech Dąbrowski. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2014– 2020. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków formalnych ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 210//XXVII/14 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stara Biała na lata 2014– 2020 (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
Gminy Stara Biała na 2014 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 211/XXVII/14 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2014 rok 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone 
przez Gminę Stara Biała. 
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Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 212/XXVII/14 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za 
świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne prowadzone przez Gminę Stara Biała 

(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustanowienia 
wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie 
dożywiania” na lata 2014 – 2020. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Kierownik GOPS Małgorzata Wiśniewska-Klimczewska przedstawiła główne założenia projektu 
uchwały. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 213/XXVII/14 w sprawie  ustanowienia wieloletniego programu osłonowego 
w zakresie dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014 – 2020 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie poparcia stanowiska 
z dnia 30.08.2013 r. Lokalnych Grup Działania z województwa mazowieckiego. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymał się” 1 radny 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (14 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 214/XXVII/14 w sprawie poparcia stanowiska z dnia 
30.08.2013 r. Lokalnych Grup Działania z województwa mazowieckiego (uchwała w 
załączeniu do protokółu). 
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Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w  m. 
Nowe Proboszczewice (dz. nr 20/23) 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 215/XXVII/14 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w  m. Nowe Proboszczewice (dz. 
nr 20/23) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 58/26). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 216/XXVII/14 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 58/26) uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu 
położonego w m. Brwilno (dz. nr 58/24, Nr 58/7 i Nr 58/4). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 217/XXVII/14 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nieodpłatnym nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. 
nr 58/24, Nr 58/7 i Nr 58/4) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
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Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. 
Nowe Trzepowo (dz. nr 26/6). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Po wyczerpaniu listy mówców i wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący 
Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 218/XXVII/14 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Nowe Trzepowo (dz. nr 
26/6) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 69/21). 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 219/XXVII/14 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Gminę Stara Biała 
gruntu położonego w m. Brwilno (dz. nr 69/21) (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie powszechnego 
udostępniania skateparku i ścieżki botanicznej. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu w tej 
sprawie. 
Wobec braku wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 15 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 220/XXVII/14 w sprawie  powszechnego udostępniania skateparku i ścieżki 
botanicznej (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Posiedzenie Rady Gminy opuścił radny Jacek Portalski. 
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Ad. 18.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wcześniej otrzymali Informację o wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli w 2013 r. na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach prowadzonych przez gminę Stara Biała, po czym Wiceprzewodniczący Rady 
Włodzimierz Kajkowski odczytał ten dokument. 
Następnie zapytał, czy radni mają uwagi lub pytania do złożonej Informacji. 
Radny Władysław Mikołajczyk zwrócił uwagę, że podane wysokie średnie wynagrodzenia nie 
odzwierciedlają obrazu wynagrodzeń poszczególnych nauczycieli, ponieważ doliczane są do 
nich różne dodatki, nagrody i odprawy, które nie wszyscy otrzymują. 
Wobec braku dalszych uwag i pytań  Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad. 

Ad. 19. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Przewodniczący Rady odczytał pytania przysłane e-mailem przez nieobecnego na Sesji 
sołtysa Ulaszewa Leszka Majczynę: 
 Na jakim etapie są prace związane z kanalizacją w okolicy miejscowości Ludwikowo 

i Ulaszewo? 
 Kiedy można się spodziewać montażu lampy ulicznej na drodze gminnej w okolicy działki nr 

12/13 w Ludwikowie? 
Następnie stwierdził, że odpowiedzi na powyższe pytania padły już podczas dzisiejszej Sesji. 
Radny Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał, jak wygląda dożywianie dzieci w szkołach, tj. jak często odbywają się przetargi na 

wybór firmy cateringowej i ile firm obecnie obsługuje szkoły. 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Poprosił o wcześniejsze powiadamianie o sesjach Rady Gminy SMS-ami. 
 Poprosił o wcześniejsze powiadamianie o imprezach kulturalnych organizowanych 

w gminie. 
Odpowiedź Przewodniczącego Rady: 
 Zgodnie ze Statutem Gminy radni są powiadamiani na 5 dni przed rozpoczęciem sesji, 

a jeśli sesja dotyczy spraw budżetowych – na 7 dni. W tym samym terminie są wysyłane 
zaproszenia do sołtysów. Zachęcił do odwiedzania strony internetowej gminy, na której 
również są zamieszczane zaproszenia na sesje. 

 Odnośnie powiadamiania o wydarzeniach kulturalnych zachęcił do podania numeru telefonu 
komórkowego, dzięki czemu informacje o tych wydarzeniach można otrzymać SMS-em. 

 
Radny Piotr Rutkowski: 
 Przypomniał swoją wcześniejszą prośbę dotyczącą otrzymania planu działania GOKiS na 

2014 r. Poprosił również, aby ten plan otrzymali wszyscy radni i sołtysi. Popiera pomysł 
przekazywania informacji o imprezach kulturalnych za pomocą SMS-ów, np. na tydzień 
wcześniej. 

Sołtys Mańkowa Katarzyna Szafrańska: 
 Odczytała wniosek mieszkańców Mańkowa skierowany do Wójta i Przewodniczącego Rady 

o podjęcia działań mających na celu przejęcie np. w trybie specustawy działek należących 
do byłych właścicieli firmy Polandia, przyległych do betonowej gminnej drogi oraz działek 
obecnie zaadaptowanych na drugą drogę, w celu umożliwienia dojazdu do nieruchomości 
zainteresowanych mieszkańców. Następnie ustnie uzasadniła odczytany wniosek. Wyraziła 
nadzieję, że każdy z zainteresowanych mieszkańców do jesieni br. będzie miał dojazd do 
swojej posesji.  

 
Odpowiedź Wójta Gminy na wniosek odczytany przez sołtys Mańkowa Katarzynę 
Szafrańską: 
 Wniosek ten oznacza obarczenie odpowiedzialnością Wójta i Urzędu Gminy za dobrowolną 

sprzedaż przez mieszkańców wymienionych działek i tym samym odcięcie sobie dojazdu do 
drogi publicznej, bez ustanowienia służebności drogi. Należy dodać, że to mieszkańcy, a nie 
Wójt czy pracownicy Urzędu Gminy podpisywali się pod dokumentem stwierdzającym, że 



13/14 
 

należąca do nich nieruchomość, pomimo sprzedaży działki, ma dostęp do drogi publicznej. 
Trudno więc za błędne decyzje mieszkańców obarczać urzędników. 
Wniosek jednak został podjęty przez Urząd i nastąpi próba zastosowania specustawy. 
Natomiast wychodząc naprzeciw tym kłopotom wcześniej zostały podjęte działania 
informujące mieszkańców, co mogą zrobić w zaistniałej sytuacji. 

 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy podeszła do sprawy ze zrozumieniem 
przyznając środki finansowe na pomoc w rozwiązaniu tej sprawy i nie rozumie, skąd bierze się 
oburzenie mieszkańców. 
Radna Grażyna Figiel-Bętlejewska dodała, że Rada Gminy tę sprawę potraktowała 
priorytetowo, pieniądze na zaprojektowanie drogi zostały zapewnione w budżecie, więc 
mieszkańcy powinni być bardzo zadowoleni. Przytoczyła również powiedzenie, że 
nieznajomość prawa szkodzi, a mieszkańcy w tej sprawie padli ofiarą nieznajomości prawa. 
Na sprawę poruszoną przez radnego Piotra Rutkowskiego: 
 Wójt: Zawiadamianie na 2 dni przed imprezą służy temu, aby mieszkańcy o niej nie 

zapomnieli. Poza tym taka informacja jest zawsze zamieszczana na stronie internetowej. 
Natomiast tablice informacyjne ustawione na terenie gminy nie zdały egzaminu. Wyjaśnił, że 
nie można podać dokładnego terminu nawet cyklicznych imprez typu Dzień Strażaka lub 
Dożynki, a pomysły innych często powstają na bieżąco, więc trudno jest stworzyć roczny 
plan działania GOKiS-u. 

Sołtys Mańkowa Katarzyna Szafrańska: 
 Zapytała, czy w związku z tym, że w dniu dzisiejszym nie ma lekarza w Ośrodku Zdrowia 

w Białej, oznacza to, że już stale będzie on nieobecny jeden dzień w tygodniu. 
Odpowiedź Wójta na pytanie radnego Mariusza Downarowicza: 
 Przetarg na dożywianie dzieci odbywa się co roku i dotyczy całego roku kalendarzowego. 

Obecnie catering prowadzi jedna firma, która obsługuje przedszkole i szkoły. 
 
Radny Mariusz Downarowicz uzgodnił z członkami Komisji Budżetowej, że kolejne 
posiedzenie Komisji dotyczące zakończenia rozpatrywania wniosków w sprawie oświetlenia 
ulicznego odbędzie się 5 marca br. o godz. 9.00. 
 
Sołtys Starych Proboszczewic Jan Sieradzki: 
 Poinformował, że Ośrodek Zdrowia w Nowych Proboszczewicach jest w piątki nadal 

nieczynny. Wypowiedział negatywną opinię o pracy tego Ośrodka i zauważył, że  teraz tak 
samo źle zaczyna być w Białej. Uważa, że przyczyną tego jest ograniczanie kosztów przez 
Ośrodek. Jego zdaniem rezygnacja z zakładu publicznego na rzecz prywatnego nie była 
dobrym rozwiązaniem. 

 
Sołtys Bronowa-Zalesia Bogdan Jachimowicz: 
 Poinformował, że droga wewnętrzna w Bronowie-Zalesiu jest niszczona przez ciężki sprzęt 

firmy budującej gazociąg. Prosi o interwencję. 
 Stwierdził, że skrzyżowanie drogi powiatowej w Starym Draganiu w kierunku Nowego 

Bronowa i Bronowa-Zalesia nadal nie jest dobrze odśnieżone. Wyraził opinię, że założenie 
w tym miejscu światła sygnalizacyjnego nie poprawi bezpieczeństwa. 

 Poinformował, że droga powiatowa na terenie Kruszczewa z powodu zasypania śniegiem 
 i oblodzenia ma dostępny jeden pas ruchu. Droga ta jest niszczona wodą z roztopów 
podchodzącą pod asfalt. Stwierdził, że powiat nie odśnieża dobrze i potem, gdy drogę 
trzeba będzie remontować, gmina będzie musiała dołożyć 50% kosztów. Dodał, że brak 
zrozumienia w przypadku opóźnień odśnieżania i pretensje wykazują młodzi mieszkańcy, 
którzy sądzą, że im się wszystko należy. Ci, którzy kilkadziesiąt lat żyją na wsi rozumieją 
takie sytuacje. 

 
Posiedzenie Rady opuścił radny Stanisław Wiśniewski. 
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Radny Marek Moderacki: 
 Wyraził pozytywną opinię odnośnie organizacji działania Ośrodka Zdrowia i nie rozumie 

skąd się biorą inne odczucia mieszkańców. 
Odpowiedź Wójta. 
Stwierdził, że przekazywanie mieszkańcom niesprawdzonych informacji, szczególnie w tak 
istotnych problemach jak służba zdrowia, zamiast łagodzić, podsyca konflikty.  
Zaproponował, że można zmienić lekarza pracującego w Nowych Proboszczewicach, ale trzeba 
znaleźć innego, który podejmie się realizacji tego zadania i będzie miał kontrakt z NFZ.  
Przewodniczący Rady przypomniał sołtysom, że są przedłużeniem Rady Gminy w terenie, 
więc powinni pomagać i łagodzić konfliktowe sytuacje oraz przekazywać informacje od 
mieszkańców, a punkty zapalne gasić, a nie podsycać. 
Sołtys Jan Sieradzki wyraził zdanie, że jego wypowiedzi służą przekazywaniu problemów 
i szukaniu sposobów ich rozwiązania, a nie jątrzeniu. Wskazał na trudności pełnienia funkcji 
sołtysa. Poinformował, że nie zna przyczyny zamknięcia w dniu dzisiejszym Ośrodka Zdrowia 
w Białej, ponieważ nie została wywieszona informacja. 
Radna Grażyna Figiel-Betlejewska: 
 Stwierdziła, że adresatem skarg na działalność Ośrodka Zdrowia jest NFOZ, a nie Rada 

Gminy czy Urząd lub Wójt. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Stwierdził, że radni i sołtysi nie są od załatwiania technicznych problemów służby zdrowia, 

ale od przekazywania problemów mieszkańców i ich załatwiania. 
Odpowiedzi Wójta: 
Poinformował, że w Ośrodku Zdrowia w Białej jest wywieszona informacja, że w dniu 13 lutego 
br. jest on nieczynny z powodu szkolenia lekarza, natomiast jest czynny Ośrodek w Nowych 
Proboszczewicach od godz. 7.00 do godz. 18.00. Zauważył, że nieprecyzyjne informacje 
sołtysa Sieradzkiego mogą wprowadzić dużo zamieszania i nie pozwalają na merytoryczne 
rozwiązywanie problemów. Dodał, ze mieszkaniec niezadowolony z lekarza pierwszego 
kontaktu może pójść do lekarza w innym ośrodku. Z pewnością zawsze coś można poprawić. 
Natomiast o dobrej pracy NZOZ „Biała” świadczy fakt, że musiał zawiesić rejestrację nowych 
pacjentów z powodu nadmiernej ilości chętnych. 
Przewodniczący Rady dopowiedział, że mówiąc o wyciszaniu problemów nie miał na myśli 
„zamiatania ich pod dywan”, ale sprawdzanie, czy są wiarygodne oraz wyjaśnianie ich 
mieszkańcom na ogólnym zebraniu. 
 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
Podkreślił, jak ważna jest opinia o pracy lekarzy przekazywana między mieszkańcami. 
 
Ad. 20. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXVII 
Sesji Rady Gminy Stara Biała. 
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